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Vážený pane starosto, 

obdržel jsem Váš dopis s rozsáhlou polemikou postoje vedení obce Nové Heřminovy 

k zásadnímu a komplexnímu souboru protipovodňových opatření v povodí Horní Opavy, 

které ochrání tisíce obyvatel a zamezí škodám v rozsahu miliard Kč. 

Je škoda, že jste odmítl setkání se mnou a kolegou ministrem Brabcem u příležitosti 

vládní návštěvy v Moravskoslezském kraji. Mnohé bychom si rychle vysvětlili, Váš dopis by 

asi nevznikl anebo by měl jiný obsah a zejména bychom se vyvarovali nedorozuměním, 

která často vznikají ze stručně psaných dopisů. 

Zásadně ovšem musím odmítnout Vaše trvání na jakémsi „reálném východisku" 

jiného řešení protipovodňových opatření, které by byly stejně efektivní bez výstavby 

přehrady. Pokud se, stejně jako po celou řadu let, stále ještě upínáte na řešení bez nádrže 

podle studie ing. Čermáka, pak jste zjevně vůbec nevzali na vědomí celou řadu studií 

a posudků (včetně zahraničních), které prokázaly, že jím navržené řešení má nedostatky a 

ignoruje negativní vývoj povodně podél vodního toku Opavy pod Vaší obcí. 

Zdá se, že také zcela přehlížíte skutečnost, že díky zmenšení velikosti nádrže je 80% 

obce Nové Heřminovy zachováno, opatření zahrnují její ochranu (nikoliv zhoršení!) a jsou 

realizována další efektivní technická opatření nad i pod profilem budoucí přehrady, aby 

povodňové průtoky v úrovni stavu v r. 1997 nevedly k ohrožení životů a majetků obyvatel 

i obcí a měst. 



Mělo by Vás zajímat, že díky uvedeným změnám došlo k výraznému zvýšení nákladů 

na komplex všech opatření. Již nyní byla proinvestována přibližně 1 mld. Kč (na suché 

nádrže Lichnov, Loděnice, Jelení, na levobřežní hráz „Polska" a na projekční práce). Tedy již 

jsou vynakládány nemalé prostředky na dílčí technická opatření, která zatím nevedou přímo 

k výstavbě přehrady, která je ovšem rozhodující prvkem komplexní protipovodňové ochrany. 

V materiálu pro usnesení vlády č. 251 ze dne 16. dubna 2014 jsou obsaženy údaje o 

celkových nákladech a dosahují úrovně 6,6 mld. Kč, z čehož náklady na vlastní přehradu 

jsou ve výši 1,9 mld. Kč. Stav realizace a rozpracování jednotlivých opatření obsahuje další 

materiál, schválený usnesením vlády č. 529 ze dne 24. července 2017. Jak je zřejmé, vláda 

se průběhem realizace opatření na Horní Opavě průběžně zabývá a pokud budete mít zájem 

o materiály, k nimž uvedená usnesení byla přijata, samozřejmě Vám je můžeme poskytnout. 

Práce tedy probíhají a Vaše pozice vracet se trvale k vizi, že technická opatření včetně 

přehrady lze nahradit jiným, stejně účinným opatřením prostě nejsou racionální a hlavnejšou 

zavádějící vůči veřejnosti a občanům Vaší obce. 

Z uvedených údajů je zjevné, že se dotčení Vaší obce přehradní nádrží významně 

snížilo. V uvedených nákladech jsou rovněž finanční prostředky nejenom na zlepšení 

protipovodňové ochrany obce, ale rovněž na zlepšení její infrastruktury a je zarážející, že o 

tuto podporu nemáte zájem, odmítáte jí, což bezpochyby snižuje možnosti zlepšit kvalitu 

vybavenosti pro obyvatele Nových Heřminov. 

Pokud kritizujete neplnění časového plánu realizace jednotlivých opatření v povodí, 

pak asi nemáte ucelenou představu o procesních podmínkách schvalování jednotlivých 

stavebních projektů a např. budování silničního obchvatu a stavby přehrady nepředstavují 

podstatný konflikt průběhu prací. 

Myslím, že byste se měl zamyslet nad tím, že trvalé odmítání realizace nádrže vede 

ke znevažování celého efektivního komplexu protipovodňových opatření, o jehož realizaci již 

opakovaně vláda rozhodla, a mediator na vedení diskuse o trvale se opakujících, 

vyvrácených, překonaných a hlavně nereálných argumentací, je skutečně iluzí, protože 

veškerá zdůvodnění a vysvětlení zvoleného postupu řešení jsou dostupná. 

To, že referendum občanů proti výstavbě přehrady nebyla vůle změnit ani po tak 

rozsáhlých úpravách původního záměru ve prospěch obce a jejích obyvatel, je samozřejmě 

záležitostí obyvatel, avšak zásadní význam pro jejich mínění má zastupitelstvo vedené 

starostou, a mělo by uvážlivě racionálně jednat ve prospěch obce a veřejného zájmu v celém 

povodí Opavy. Ostatně je velké štěstí, že se v průběhu minulých dvaceti let odkládané 
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realizace účinné protipovodňové ochrany nevyskytla významná povodeň s následnými 

škodami, které by určitě vedly k otázkám, proč vznikaly tak dlouhé odklady a obstrukce 

ochranu před povodněmi zkvalitnit. 

Vážený pane starosto, závěrem bych Vám a zastupitelům obce chtěl doporučit 

podrobnější seznámení se všemi podklady, které vyústily v rozhodnutí vlády o realizaci 

komplexního protipovodňového opatření na Horní Opavě, abyste mohli objektivně informovat 

o důvodech a efektech obyvatele, které zastupujete. Pokud shledáte nějaké nejasnosti nebo 

nedostupné informace, nechte si je vysvětlit a předložit od investora, tedy od pracovníků s. p. 

Povodí Odry, kteří jsou trvale už dlouhá léta připraveni s Vámi otevřeně komunikovat. 

Vážený pan 
Ing. Ludvík Drobný 
starosta 
Obec Nové Heřminovy 
č. p. 122 
792 01 Nové Heřminovy 
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Ověřovací doložka konverze do dokumentu obsaženého v datové zprávě
Ověřuji pod pořadovým číslem 108806268-230951-180620123832, že tento dokument sepsaný 20.06.2018,
který vznikl převedením 4 stránek vstupu v listinné podobě do podoby elektronické se doslovně shoduje s
obsahem vstupu.
Zajišťovací prvek: žádný
Ověřující osoba: Ing. Karol Peša
Vystavil: Ministerstvo zemědělství
v Praze dne 20. 06. 2018.
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